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Aan de leden van Provinciale Staten van Noord-Holland 

 

Haarlem, 20 januari 2016  

 

Vragen nr. 8 

 

 

 

Vragen van mevrouw  J.M.E. de Groot (SP), over aanwezigheid en het opruimen van asbest in 

Noord-Holland 

 

De voorzitter van Provinciale Staten van Noord-Holland deelt u overeenkomstig het bepaalde in 

artikel 45 van het Reglement van Orde voor de vergaderingen en andere werkzaamheden van 

Provinciale Staten mede, dat op 20 januari 2016 door het lid van Provinciale Staten, mevrouw 

J.M.E. de Groot (SP), (), de volgende vragen bij Gedeputeerde Staten zijn ingekomen. 

 

 

Inleiding: 

 

In het Noordhollands Dagblad, editie Schager Courant, werd op 18 januari 2016 gemeld dat het 

werk aan het parkeerterrein Kiefteglop in Callantsoog werd stilgelegd omdat in de grond asbest 

is gevonden. Met regelmaat ontvangen wij berichten dat ergens in Noord- Holland asbest is 

gevonden. Op voormalige vuilstortplaatsen, op parkeerterreinen, in scholen, op daken, op 

wegen, in woningen; overal bevindt zich blijkbaar nog asbest. De provincie Noord- Holland 

heeft inmiddels de subsidieregeling 'Asbest eraf, zonnepanelen erop' verlengd en het Rijk heeft 

de subsidieregeling 'Verwijderen asbestdaken' ingesteld. Eigenaren van asbestdaken moeten 

deze vóór 1 januari 2024 verwijderd hebben. De SP juicht deze stappen om te komen tot een 

asbestvrij Noord- Holland toe. 

In opdracht van de provincie Noord- Holland deden Syncera BV en ReGister BV onderzoek naar 

de mogelijke aanwezigheid van asbest in de provincie. Zij legden de resultaten van dit 

onderzoek vast in de 'Eindrapportage Asbest Signaleringsonderzoek Provincie Noord- Holland' 

(voortaan 'Eindrapportage'). De Eindrapportage werd op 9 april 2008 gepubliceerd.  

 

 

Vragen: 

 

1. De Eindrapportage stelt op 9 april 2008 dat er 546 asbestverdachte bodemlocaties 

werden geïnventariseerd, waarvoor nader onderzoek zou kunnen worden geïnitieerd. 

Voor hoeveel van deze asbestverdachte bodemlocaties werd inmiddels nader onderzoek 

gedaan? Waar bevinden deze asbestlocaties zich en wat waren de uitkomsten van het 

nader onderzoek? 

 

2. De Eindrapportage stelt ook dat op 9 april 2008 reeds 102 locaties op de Spoedlijst 

('Analyse Werkvoorraad en identificatie potentiële Spoedlocaties provincie Noord- 

Holland, versie 1.0 13-2 2008) van de provincie Noord- Holland waren opgenomen. De 

aanbeveling in de Eindrapportage is dat deze Spoedlocaties voor 2015 moeten worden 
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gesaneerd dan wel beheerst. Ondanks de Voortgangsrapportages Bodemsanering 

kunnen wij er niet direct uit opmaken of nu alle Spoedlocaties geïnventariseerd, 

beheerst of gesaneerd werden.  Hoeveel van deze spoedlocaties werden inmiddels 

geïnventariseerd? Welke locaties waren dit? Hoeveel van deze spoedlocaties werden 

inmiddels opgeruimd? Welke locaties waren dit? Hoeveel locaties van deze spoedlocaties 

zijn geruimd noch onderzocht? 

 

3. Er werden ook 876 stortlocaties in Noord- Holland geïnventariseerd. Voor deze 

stortlocaties werd in de Eindrapportage vermeld dat niet uitgesloten kan worden dat er 

asbesthoudend materiaal is gestort. Deze locaties werden ingedeeld in de categorie 

'matige kans' op de aanwezigheid van asbest. Hoeveel meer dan de in de 

Eindrapportage genoemde 421 van deze stortlocaties werden inmiddels nader 

onderzocht? Op hoeveel van deze stortlocaties werd asbest aangetroffen? Van hoeveel 

meer dan de 17 locaties waar in 2008 een saneringstraject werd opgestart of afgerond 

werd het aangetroffen asbest inmiddels opgeruimd?  

 

4. In de Eindrapportage wordt vermeld dat op een tweetal stortlocaties waarschijnlijk door 

de asbestverwerkende industrie bedrijfsafval werd gestort. Deze twee locaties waren in 

2008 reeds bij gemeenten bekend. Werden deze stortlocaties inmiddels gesaneerd? 

 

5. Bij de Eindrapportage is een asbest signaleringskaart gemaakt. Op deze kaart werden 

2.649 halfverharde en onverharde wegdelen met een oppervlak van 976 hectare 

ingetekend. De kans dat zich op deze wegdelen asbest voordoet wordt als 'matig' 

ingeschat. Hoeveel van deze wegdelen zijn inmiddels nader onderzocht? Wat leverde dit 

onderzoek op? Hoeveel asbest werd bij deze wegen inmiddels gesaneerd? Kunt u  - als 

dit bij u niet bekend is - dit bij de VROM- inspectie navragen? 

 

6. Op de Asbest signaleringskaart Bebouwing werden in 2008 12.744 WOZ- objecten 

zichtbaar gemaakt, waarvoor de kans op de aanwezigheid van asbest in de bebouwing 

als 'groot' werd ingeschat. Dit betreft openbare gebouwen, boerderijen en locaties waar 

in het verleden ontplooide bedrijfsactiviteiten reden geven voor de verdenking van 

aanwezigheid van asbesthoudende materialen in de bebouwing. Voor 486 locaties 

hiervan gold in 2008 dat de kans op aanwezigheid van asbesthoudende materialen in de 

bebouwing als 'groot' wordt ingeschat. In de periode van 1 juli 2013 tot 30 november 

2015 werd overigens via de regeling 'Asbest eraf, zonnepanelen erop' 94.000 m2 

asbestdak van boerderijen verwijderd. Hoeveel asbest werd inmiddels bij de 486 

locaties in de bebouwing verder van Noord- Holland opgeruimd? 

 

7. Tenslotte werd er voor de Eindrapportage nog een indeling gemaakt van de 

afzonderlijke buurten van de gemeenten in Noord- Holland naar de kans op 

aanwezigheid van asbest. In de provincie werden 85 buurten in deze categorie 

ingedeeld. Voor hoeveel van deze buurten heeft vervolgonderzoek als resultaat 

opgeleverd dat er asbest aanwezig is? Hoeveel van deze buurten zijn inmiddels 

gesaneerd?  

 

8. In punt 5.5 van de Eindrapportage wordt een groot aantal aanbevelingen gedaan. Kunt u 

ons op de hoogte stellen welke van de aanbevelingen werden opgevolgd?  

 

9. Van de rechtstreekse gemeenten die buiten beschouwing van de Eindrapportage zijn 

gebleven (Zaanstad, Alkmaar, Amsterdam en Haarlem), hadden Zaanstad en Haarlem in 
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2008 zelf al een asbest signaleringskaart, of waren bezig er een te maken. Voor de 

gemeenten Zaanstad en Wormerland is een gecombineerd historisch onderzoek verricht 

naar de mogelijke aanwezigheid van asbest. Dit onderzoek is uitgevoerd in verband met 

de (voormalige) vestigingen van de fabrieken van Forbo (Assendelft) en Van Gelder 

Papier (Wormer) binnen deze gemeenten. Ook de (niet rechtstreekse) gemeente 

Wormerland is daarom buiten beschouwing gebleven voor wat betreft het asbest 

signaleringsonderzoek van de provincie Noord-Holland. Kunt u ons - voor de 

volledigheid - op de hoogte stellen van de onderzoeken, de resultaten en de saneringen 

die in de gemeenten Zaanstad, Alkmaar, Amsterdam, Haarlem en Wormerland tussen 

2008 en heden zijn gedaan? 

 

10. Ondanks dat de Eindrapportage en de asbest signaleringskaart zijn gemaakt en 

daardoor bekend is waar asbest gevonden kan worden, wordt er nog steeds 'bij 

verassing' asbest ontdekt. Bijvoorbeeld op het parkeerterrein Kiefteglop in Callantsoog, 

maar ook regelmatig op andere locaties.  Zijn deze locaties niet op de asbest 

signaleringskaart vermeld? Wat is daarvan de oorzaak? Zal nog meer en beter onderzoek 

ertoe leiden dat dergelijke 'verrassingen' voorkomen kunnen worden? 

 

Gedeputeerde Staten zullen de gestelde vragen zo spoedig mogelijk, doch uiterlijk binnen 30 

dagen na binnenkomst, beantwoorden. 


